

## Bestyrelsesmøde i Fotoklubben Focus Silkeborg

Onsdag den 19. marts 2025 hos formand Dan Petersen.

Deltagere: Dan Petersen, Henning Gade Sørensen, Karl Erik Meilstrup, Niklas Dalsjød, Benny Stæhr og Birgitte Strunge (referent)

Fraværende: Karsten Pedersen

### Dagsorden

**1. Godkendelse af seneste referat (fra generalforsamlingen)**

Referatet er godkendt.

**2. Opfølgning på generalforsamling**

Bestyrelsen drøftede fordeling af roller og opgaver.

Karl Erik fortsætter som billedsekretær.

Birgitte fortsætter som webmaster, idet Benny hjælper til.

**3. Formanden orienterer**

Formanden orienterede om, at der kommer et potentielt nyt medlem på torsdag, hvor der er klubaften med dommergennemgang af 1. klubkonkurrence.

**4. Kassereren orienterer**

Henning oplyste, at klubbens beholdning er kr. 71.351.

**5. Billedsekretæren orienterer**

Bestyrelsen drøftede de nye initiativer, som Karl Erik har sat i gang. Der var enighed om, at "rediger 5 billeder" og ture, der er arrangeret af forskellige medlemmer fungerer rigtig godt.

Der var også enighed om at Karl Erik skal have stor ros for det gode arbejde.

Bestyrelsen drøftede formen på "Stafetten", hvor medlemmerne på skift har stafetten og vælger et emne for månedens aflevering af op til 6 billeder per medlem til fremvisning og drøftelse i klubben. Stafetten har efterhånden kørt i mange måneder, og det kan måske være vanskeligt at finde på nye emner.

Der var enighed om, at emnerne sagtens kan bruges mere end én gang.

Der var forslag til eventuelt at ændre stafetten ved at udvælge – ved afstemning i klubben – 12 emner for hver måned i det kommende år. Det vil give overblik over alle årets emner og dermed mere tid til de emner, der kommer senere.

**6. Webmaster orienterer**

Birgitte orienterede om, at det er forventningen at den nye hjemmeside er færdig snart. Der mangler endnu en workshop, hvor vi arbejder med at få det sidste på plads (Udover Birgitte deltager Niklas, Benny og Flemming Thorsager).

Under dette punkt drøftede bestyrelsen klubbens side på Facebook. Der var enighed om, at billedet med Hjejlen trænger til at blive udskiftet – det ser Niklas nærmere på.

**7. Lokalebooking**

Der er ved at være meget aktivitet i Nordre Fælleshus, og vi oplever i stigende grad vanskeligheder ved at booke lokaler til ønskede aktiviteter; f.eks. årets julefrokost, men også enkelte torsdage.

Bestyrelsen drøftede bookingsystemet, som jo er bestemt af kommunen og som betyder, at vi løbende skal booke lokaler et år frem for at være sikker på at kunne tilgå dem – den opgave varetager Karsten på fin vis. Vi ønsker, at få

mulighed for at reservere lokalerne til klubaften langt ud i fremtiden og uden at skulle reservere løbende. Dan kontakter kommunen for at undersøge, om det kan ske.

#### **8. Nyt fra grupper og udvalg**

Bestyrelsen besluttede, at der på klubbens nye hjemmeside skal fremgå en kontaktperson for hver af klubbens undergrupper samt en beskrivelse af hver af grupperne.

##### **a. Compose**

Compose-gruppen holder snart deres Frello-udstilling i Silkeborg, der er fernisering lørdag den 5. april. Udstillingen varer til den 26. april.

Dan orienterede om, at Peter Birk har fået bidrag fra kommunens kulturudvalg til honorar til foredragsholder i forbindelse med udstillingen.

##### **b. Poppers og De Seje Leger fortsætter. Også "LightRoom-nørderiet" kører.**

##### **c. Hyttetur (Niklas og Benny)**

Niklas og Benny arrangerer en hyttetur i efteråret. De er ved at have hytten på plads – denne gang går turen til Vejle-området. Der satses på en weekend i september.

En tur i foråret er droppet i år.

Bestyrelsen besluttede, at fremover arrangeres én årlig hyttetur, der ligger i efteråret.

Bestyrelsen besluttede også, at fremover vil klubben lægge ud til depositum, så arrangørerne ikke lægge ud privat og hæfter i det tilfælde, at der mod forventning sker frafald af et større antal deltagere. Det er fortsat en forudsætning, at der er deltagerbetaling, så turen løber rundt. Der er altså alene tale om, at klubben lægger ud. Det er også under forudsætning af, at der er tale om leje af en relativ primitiv hytte, som en spejderhytte eller lignende, og naturligvis at alle klubbens medlemmer bliver inviteret.

#### **9. Klubbens 60 års-jubilæum**

Bestyrelsen drøftede, hvordan fejring af klubbens jubilæum kan ske. Der er kommet forslag fra et medlem.

Bestyrelsen besluttede, at sætte gang i udarbejdelse af en bog med billeder fra hvert af klubbens medlemmer. Den skal uddeles til klubbens medlemmer.

Niklas er tovholder.

#### **10. Eventuelt**

Ikke noget denne gang.

#### **11. Næste bestyrelsesmøde**

Tirsdag den 22. april 2025 kl. 19.00 i Nordre Fælleshus.